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Baldoví (Compromís) exigirà a Madrid els 1.600 milions que
l’Estat deu a Balears
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa presentarà iniciatives al Congrés dels Diputats per exigir els 1.685 milions d’euros
que l’Estat deu a les Illes Balears en forma de compromisos pendents de satisfer (inversions estatutàries, convenis signats,
fons de finançament pendents, sentències que cal complir...). Ho farà a través del diputat valencià Joan Baldoví (Compromís),
que avui visita Mallorca per anunciar aquestes iniciatives i per participar en l’acte polític de commemoració del
desembarcament de Jaume I a Santa Ponça.

El diputat Baldoví ha explicat, a una roda de premsa celebrada a la Platja de Palma, que en el nou curs polític que ara
comença la coalició PSM-IV-ExM i la coalició Compromís reprenen la seva col·laboració. En els propers dies registrarà
iniciatives en el Congrés per reclamar “allò que pertoca a les Illes Balears i l’Estat no vol pagar”. Entre altres qüestions,
Baldoví reclamarà les inversions estatutàries compromeses per al 2011 (entre altres, les inversions en la Platja de Palma, o en
ferrocarril), i també les corresponents a 2012 que no foren incloses en els Pressuposts d’enguany. Així mateix, exigirà el
compliment complet del conveni ferroviari, els 240 milions del fons de competitivitat i els compromisos de l’Estat en
compliment de diferents sentències (conveni de carreteres, CITT). El diputat afirma: “davant el mutisme de PP i PSOE,
Compromís vol ser la veu del PSM-IV-ExM i la veu de tota aquella gent que reclama dignitat per les Illes Balears”.

Baldoví ha destacat que es tracta de reclamacions dirigides a millorar l’economia de les Illes Balears. El portaveu
parlamentari del PSM-IV-ExM, Biel Barceló, ha remarcat: “si l’Estat complís els seus compromisos, a les Illes Balears no
estaríem passant per una situació econòmica tan greu”. Respecte a la Platja de Palma, Barceló destaca que “el Govern
espanyol no només no fa les inversions previstes, sinó apuja l’IVA turístic i retalla el programa de l’IMSERSO. L’hivern
pot ser molt difícil per al turisme a Balears”.

“En compte de demanar el que ens pertoca, Bauzá acota el cap davant Rajoy”

D’altra banda, Barceló ha lamentat la submissió del Govern Bauzá davant el Govern Rajoy: “hauria de ser el Govern qui

page 1 / 17

http://www.pensadiferent.cat


NÃºmero 79: Dilluns, 17 de Setembre de 2012

reclamàs aquests compromisos pendents a l’Estat, i no l’oposició. Lamentablement, tenim un president que acota el cap
davant els seus superiors jeràrquics de Madrid i posa per davant la seva carrera política i els interessos de partit, en compte de
reclamar allò que ens pertoca a tots els ciutadans de Balears i que l’Estat no ens paga”.
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“A la gent del PSM i de Compromís ens toca treballar, persistir i
esperar nous fruits”
 

El diputat de la Coalició Compromís al Congrés dels Diputats, Joan Baldoví, ha pronunciat enguany el pregó de l’acte de
commemoració del desembarcament del rei En Jaume a Santa Ponça (Calvià). L’acte, que tradicionalment organitza el
PSM-EN de Calvià, va comptar amb la presència de nombrosos dirigents i militants mallorquinistes, entre ells el secretari
general de la formació i portaveu parlamentari, Biel Barceló, i el portaveu de l’agrupació nacionalista calvianera, Rafel
Sedano.

A continuació reproduïm els darrers paràgrafs de la intervenció de Baldoví, que va fer un repàs d’allò que tenim en comú
mallorquins i valencians:

“No sols compartim llengua, història i cultura. Compartim també uns polítics que ens voldrien fer desaparèixer com a poble,
que ens voldrien sotmesos, dòcils. Per això ací i allí, a Mallorca i a València intenten destruir el vincle que ens agermana, el
senyal més potent de sa nostra identitat, el llegat que ens deixà el rei Jaume: la nostra llengua.

(...)

Per això mateix és tant important que hi haja gent com vosaltres, gent compromesa que faça política pel seu país. Perquè,
com diu un famós aforisme de Joan Fuster, tota política que no faces tu, la faran contra tu. Cal que fem política nosaltres la
gent digna que va amb la cara ben alta perquè s’estima el seu país i s’enorgulleix de ser mallorquí, de ser valencià.

I ara més que mai, cobra vigència el lema d’un gran patriota suecà de la postguerra, Nicolau Primitiu Gómez: Treballar,
persistir, esperar. Ens toca això. A la gent del PSM, a la gent de Compromís, a la gent digna ens toca això: Treballar, persistir
i esperar nous fruits.

Hi ha una cita de Georges Bernard Shaw que m’agradaria portar ací:
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SI HAS CONSTRUIT UN CASTELL EN L’AIRE, NO HAS PERDUT EL TEMPS. ÉS ALLÍ ON HAURIA D’ESTAR. ARA
HAS DE CONSTRUIR ELS CIMENTS BAIX D’ELL. 

Jaume I, Francesc de Borja, Joan Fuster, aquell jovenet de vint anys que va vindre a Mallorca, I tants I tants jovenets que al
llarg de la historia hem construït el Castell dels nostres somnis per al nostre país no hem somiat debades. Calia somiar aquell
Castell i també calia treballar amb fermesa per fer-lo possible.

Jaume I el féu possible i creà el Regne de Mallorca i el de València. Francesc de Borja, Alcover i Joan Fuster ho van tindre
molt difícil però van treballar, van persistir i el seu esforç va donar fruits. A nosaltres ens toca el mateix seguir bastint els
ciments del nostre Castell comú.

Vull acabar, deliberadament, amb un aforisme de Fuster que m’agrada especialment i que s’escau perfectament per als temps
grisos que vivim: No desertes, rebel·la’t. Si pots, clar.

I nosaltres volem i podem.

Visca la gent del PSM!

I visca Mallorca i el País Valencià!”.
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Larreina (Amaiur) vaticina el creixement de forces sobiranistes
com ara EH Bildu i el PSM davant el fracàs de les polítiques
neoliberals del PP i del PSOE
 

El diputat d’Amaiur i dirigent històric d’Eusko Alkartasuna, Rafael Larreina, ha visitat Mallorca per participar en el sopar
d’estiu dels Joves d’Esquerra Nacionalista (JEN-PSM), en el qual intervindrà per explicar la situació política i social que viu
actualment el País Basc, on se celebraran eleccions legislatives el proper 21 d’octubre. Larreina ha oferit una roda de premsa
a la seu del PSM-EN, acompanyat pel membre de l’Executiva dels mallorquinistes i conseller insular del PSM-IV-ExM,
Miquel Ensenyat, i pel secretari d’organització dels JEN-PSM, Jaume Palou.

Factors de la nova etapa política al País Basc: la fi de la violència, l’exercici del dret de decidir del poble basc, i les solucions
i alternatives a la crisi econòmica i social actual. En aquest context, la formació de Larreina, EA, ha apostat per la coalició
EH Bildu, d’esquerres i sobiranista, per afrontar aquests reptes. Ha defensat el dret de decidir perquè “cada poble ha de tenir
en les seves mans els instruments per donar respostes a les demandes dels ciutadans”. I ha afirmat que “per oferir solucions a
la crisi econòmica s’ha de construir un model econòmic alternatiu, basat en l’economia social, perquè el model neoliberal no
té futur”.

En aquest sentit, Larreina ha vaticinat el creixement en el futur immediat d’opcions polítiques com EH Bildu (al País Basc) o
el PSM (a les Illes Balears), davant el fracàs de les polítiques neoliberals aplicades tant pel PP com pel PSOE, i que han
provocat i agreujat la crisi econòmica. El diputat ha explicat que “a Balears existeix un moviment sobiranista que creixerà en
els propers anys, perquè la gent vol prendre decisions des del propi país; no volem que ens governin des de lluny”.

Miquel Ensenyat i Jaume Palou han agraït la presència de Rafael Larreina a Mallorca, i han recordat la col·laboració que
històricament ha existit entre el PSM i EA, partits que formen part de l’Aliança Lliure Europea (ALE).

Miquel Ensenyat: “els mallorquins reaccionarem, perquè no som beneits”

D’altra banda, Miquel Ensenyat ha volgut contestar les afirmacions del portaveu del Govern, Rafel Bosch, qui ahir va negar
que a les Illes Balears existís un moviment nacional similar a Catalunya, en relació a l’èxit de la manifestació del passat 11
de setembre a Barcelona. Ensenyat ha ironitzat: “ho diu ell, que ha fet una campanya per llevar els llaços amb la senyera
d’escoles i instituts”. I ha afirmat: “la societat avança, i el dia que els mallorquins ens demanem a on ens duu una situació
com l’actual, on aquí no tenim un Govern real sinó que ens governa Madrid per damunt de tot, els mallorquins reaccionarem,
perquè no som beneits”.
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El PSM-EN, a la històrica Diada de l’11 de setembre
 

Representants del PSM-Entesa Nacionalista varen participar a la històrica manifestació independentista del passat 11 de
setembre a Barcelona, que va aplegar milió i mig de persones amb el lema “Catalunya, nou estat d’Europa”.

Una delegació balear integrada per membres del PSM-EN, dels JEN-PSM, d’Entesa, d’IniciativaVerds i d’altres formacions
polítiques i entitats mallorquinistes i sobiranistes va recórrer els carrers de la capital catalana amb una pancarta unitària sota
el lema "Illencs pels Països Catalans".
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PSM-IV-ExM vol que el Parlament reprovi Bauzá per haver
mentit a la declaració d’activitats
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa ha registrat en el Parlament una proposició no de llei amb la qual pretén que la
cambra legislativa reprovi el president del Govern, José Ramón Bauzá, per haver mentit en la declaració sobre les seves
activitats privades lliurada al Registre d’Interessos i Activitats d’Alts Càrrecs de l’Administració de la CAIB. Cal recordar
que en aquella declaració el president va ometre tota referència a les activitats relacionades amb els seus negocis privats (la
seva farmàcia, i les empreses de les quals constava com a administrador, Bauser Internacional i Divino).

La iniciativa també proposa que el Parlament insti el Consell de Govern a “incoar els expedients disciplinaris escaients i a
pronunciar-se sobre la incompatibilitat, tenint present els precedents jurisprudencials en la matèria”.

En tercer lloc, la PNL del PSM-IV-ExM vol que la cambra balear insti el president a lliurar còpia de la declaració de l’impost
sobre la renda dels anys 2010 i 2011, “per comprovar quines han estat, veritablement, les activitats que li han reportat
ingressos econòmics”.

Finalment, la moció planteja que el ple del Parlament, “com a òrgan parlamentari”, sol·liciti a la Mesa “que lliuri a tots els
grups parlamentaris les declaracions d’activitats del sr. José Ramón Bauzá, en la present legislatura i en l’anterior, a fi de
poder exercir la seva tasca de control a l’acció de govern i de veracitat en les declaracions solemnes dels diputats”. I afegeix
que “en cas de comprovar-se que ha mentit en la seva declaració, s’adoptaran les mesures disciplinàries a què hi hagi lloc”.
Cal recordar que fins ara la Mesa havia ocultat als grups parlamentaris les declaracions d’activitats del president.
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Els consellers de PSM-IV-ExM es posen mascaretes al Ple del
Consell per protestar contra la importació de residus
 

Els consellers insulars del grup PSM-IniciativaVerds-Entesa en el Consell de Mallorca han comparegut  amb mascaretes
antigàs en el plenari de la institució insular, per tal d'expressar el seu rebuig a les pretensions de la consellera Catalina Soler
(PP) d’importar fems d'altres llocs d'Europa per tal d’incinerar-los a la planta de Son Reus.

Els mallorquinistes i ecosocialistes desmunten l’argumentació del PP, segons la qual els fems empaquetats que pretenen dur
a Mallorca és simplement “combustible”.

Des del PSM-IV-ExM expliquen que l'augment de les emissions de la incineradora serà considerable ja que si, com ha indicat
el Partit Popular, aquestes restes no fan olor serà degut al seu alt contingut en plàstics. Aquestes restes, una vegada cremades,
emeten dioxines i furans, que no es veuen però són altament tòxiques i perilloses.

Els consellers denuncien que a pesar dels filtres que s'utilitzen a la planta, aquests no seran suficients i els elements tòxics
aniran a parar a l'aire que respira la ciutadania de Mallorca.

També han argumentat que la incineració de fems procedents d’arreu d’Europa perjudicaria la imatge turística de l’illa, la
qual cosa posaria en perill el sector més important de l’economia del país.

Des del PSM-IV-ExM afirmen que “el PP vol convertir Mallorca en el femer d’Europa, i no ho podem permetre”.
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PSM-IV-ExM reclama l'ús sociosantari de Son Dureta i evitar la
seva venda
 

Representants de la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa han penjat a la barrera de l'Hospital de Son Dureta una pancarta
amb el lema "SON DURETA NO ESTÀ EN VENDA". Aquesta acció ve donada davant les declaracions de dimarts al
Parlament del conseller de Sanitat, Antoni Mesquida, qui va reconèixer que no sabia què fer amb l'esmentat edifici. El grup
parlamentari PSM-IV-ExM ha mostrat la seva preocupació per la indecisió de l'equip de Govern pel futur ús del complex, que
actualment es troba en complet estat d'abandonament.

La diputada ecosocialista Fina Santiago, també s'ha referit a les paraules del vicepresident econòmic, Josep Ignasi Aguiló, en
què reiteradament ha plantejat la possibilitat de la venda del solar de l’antic hospital. Al pla econòmic i financer que va
presentar el Govern fa uns mesos es contemplen 11 milions d'ingressos amb venda de patrimoni, i fins ara, no s'ha donat a
conèixer a què podria afectar. A més, la diputada recorda que a partir de dia 1 de gener, la titularitat del complex serà del
Govern, per la qual cosa es podria confirmar aquesta opció.

La proposta del PSM-IV-ExM és establir un espai sociosanitari, ja que actualment l'edifici principal compta amb més de
50.000 metres quadrats rehabilitats, així com la possibilitat d'instal·lar oficines o dependències administratives compatibles,
com ara la Conselleria de Sanitat i Benestar Social.

Segons Santiago, "les necessitats de la nostra comunitat autònoma són molt elevades. Sobretot amb persones majors,
discapacitats, persones amb problemes de salut mental o dependents". Per aquest motiu començaran amb una campanya on
presentaran mocions als diferents ajuntaments on tenen representació així com fer tot el possible des del Parlament perquè el
complex de Son Dureta continuï sent d'ús sociosanitari.
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PSM-IV-ExM denuncia que la retallada de 120 milions perjudica
l’educació i insta el conseller a donar la cara
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa ha lamentat avui que el conseller d’Educació, Rafel Bosch, no vulgui comparèixer
davant el Parlament per debatre el deteriorament de la qualitat de l’educació pública, fet que s’està posant de manifest
clarament en l’inici del curs escolar (que arrenca demà). El diputat Antoni Alorda denuncia que els 120 milions de retallades
(la diferència entre els 860 milions que es varen gastar l’any passat i els 740 milions pressupostats per enguany) estan
perjudicant greument l’ensenyament. Entre altres, destaca la reducció de 500 docents respecte al curs passat, així com la
supressió de programes de suport a alumnes amb necessitats especials.

En paral·lel, Alorda critica l’augment de la despesa que han d’assumir els pares i mares en l’inici d’aquest curs, derivada
d’aquestes retallades (supressió de beques de menjador o reducció de les ajudes per a llibres, per exemple) i de mesures com
ara la pujada de l’IVA al material escolar. “Tornam a carregar el cost de la crisi damunt dels qui ja han pagat prou”, diu.

“Mentida flagrant” del president Bauzá

El diputat mallorquinista ha posat de manifest la “mentida flagrant” que va dir el president Bauzá en el debat d’investidura,
en prometre “autopistes de la informació” quan el que està fent el Govern és retallar dràsticament l’educació pública.

En aquest context de pèrdua de qualitat educativa, Alorda considera “gravíssim” que el conseller Bosch no accedeixi a
comparèixer en el Parlament per debatre la situació de l’ensenyament públic, malgrat les peticions de l’oposició. Avui s’ha
informat que el conseller no acudirà al ple del Parlament del proper dimarts, el primer que es produirà després de l’inici de
curs escolar.

El diputat ha afegit que mentre el problema de l’educació és la pèrdua de qualitat, “la prioritat del Govern del PP és atacar els
llaços amb la senyera” i “dir que els mallorquins som com Freddy Kruegers que perseguim els nins que xerren castellà”, la
qual cosa demostra la “total desorientació sobre quines han de ser les prioritats del Govern” i la voluntat del PP de “cercar
l’enfrontament”.
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D’altra banda, Alorda ha avançat que presentarà preguntes parlamentàries sobre l’assignació de places de professors interins
i sobre la despesa de 65.000 euros en un hotel de luxe d’Irlanda en el marc d’una activitat formativa per a docents.
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‘La lliçó de Catalunya’
 

Aquests dies es parlarà molt de la grandiosa manifestació de l'11 de setembre a Barcelona, del civisme, la determinació dels
manifestants, l'alegria positiva, la voluntat de ser,... Jo voldria posar l'èmfasi en una altra qualitat, pot ser no tan destacada
pels analistes: la interpel·lació a la política. Els manifestants interpel·laren els polítics, emplaçaren els partits, en comptes de
voler-los substituir per no sabem ben bé per què.  El poble ha parlat, de manera contundent, ara correspon als partits saber
donar la resposta adequada, és el seu problema, i el qui no sabrà, o no voldrà interpretar adequadament el missatge, quedarà
esborrat del mapa electoral.

De l'evolució de l'independentisme a Catalunya se'n desprèn una segona lliçó: una nació, amb els trets identitaris que
l'identifiquen com a tal, no pot sobreviure sense un Estat que l’empari.  Durant segles el catalanisme ha intentat reformar
l'Estat, fent pedagogia de la seva plurinacionalitat, cercant l'encaix de Catalunya dins Espanya.  I és evident que ha fracassat, i
no per manca d'arguments, sinó per la concepció teològica d'Espanya que en té el nacionalisme espanyol.  Per això a
Catalunya només li queda més camí que construir un Estat propi en el marc de la Unió europea.

I, finalment, és inevitable fer-nos la pregunta: i nosaltres què? Què passarà a partir d'ara a les Illes Balears?  La nostra
desgràcia, a diferència de Catalunya o el País Basc, és que tenim una dreta provinciana, profundament espanyolista, víctima
de l'auto odi i que renega de la nostra llengua i cultura, que ja té el guió escrit.  A favor nostre tenim el gran exemple que està
donant al Món la societat catalana.  La nostra tasca, la de la gent més conscient de la nostra nacionalitat, serà demostrar als
ciutadans de les Illes Balears que Espanya no sols no ens empara com Estat, sinó que, a més de perseguir la nostra identitat,
ens espolia fiscalment.  Només tenim dos camins: desaparèixer com a Poble, empobrits en una Espanya que voldrà seguir
vivint del nostre subsidi, o construir les nostres pròpies estructures d'Estat, algunes compartides lliurament amb Catalunya,
per fer junts un camí cap al ple recobrament nacional.
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‘Cremar fems’
 

Sabem que en èpoques de crisi el criteris econòmics sovint prevalen sobre els ambientals, però també sabem del cert que
aquest ha estat sempre un mal camí i que després en patirem les conseqüències. Tot i així, cada dia constatam que projectes
que serien difícilment assumibles per una societat madura com la nostra, ara s´obren camí sota el paraigua de la justificació
econòmica. N´és un bon exemple el macrohotel de sa Ràpita.

Els casos per desgràcia continuen i, lamentablement, cada cop són més aberrants. El darrer exemple és la idea d´importar
fems de fora de Mallorca per incinerar. Idea francament surrealista i, tanmateix, si s´ha pogut plantejar sense que hagi hagut
un daltabaix és perquè segurament la nostra societat està realment atordida per l´allau de retallades, rescats i despropòsits en
general.

Els actuals responsables polítics, després d´anys d´omplir-se la boca amb el terme sostenibilitat, ara resulta que en comptes de
preocupar-se per la rendibilitat ecològica de la gestió de residus es preocupen únicament per la rendibilitat econòmica d´una
empresa d´incineració. Fins a tal punt que per solucionar un problema que han creat ells mateixos decideixen anar contra tota
lògica i recomanació en matèria de residus.

La principal inquietud ambiental que té la nostra administració és mantenir una incineradora que té més capacitat que la que
s´està emprant i, aleshores, per impecable lògica econòmica hem de portar fems de fora, en principi d´Itàlia, per poder cremar
més i satisfer la voracitat (i la butxaca) de la infraestructura. En definitiva, per alimentar la bèstia haurem d´importar deixalles
d´altres països que tenen dificultats de tractament i volen "cedir" a altri els seus problemes ambientals i l´externalització dels
processos..

La cosa no seria tan incongruent si la incineració fos una activitat ambientalment neutra, però aquest no és el cas. Les raons
són prou conegudes. D´entrada, la incineració de residus produeix contaminació atmosfèrica tot i els esforços de monitoratge
i control. Entre els contaminats emesos s´hi troben dioxines, furans, gasos àcids, metalls pesants, partícules ultrafines i
composts orgànics persistents fruit de l´oxidació imperfecta del combustible. Molts d´aquests productes són bioacumulatius i
tòxics. És evident que la incineració també produeix gasos d´efecte hivernacle (diòxid de carboni) i cal tenir en compte la
contaminació derivada de la volatilitat de molts components durant el processos d´acumulació, maneig i transport, i la
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contaminació per lixiviats.

D´altra banda, la incineració desincentiva la minimització de la generació de residus i és conceptualment incompatible „com
podem comprovar ara„ amb iniciatives de recuperació i reciclatge. En realitat no interessa la recollida selectiva o els
programes de reducció de residus ja que això suposa detraure matèria primera a la incineradora.

 
Val la pena dir que la incineració afegeix un nou cost ambiental a la gestió dels residus sense crear cap valor afegit. L´energia
que es pot recuperar no és en absolut un argument vàlid ja que sempre serà molt menor que la que s´hauria estalviat si es
reutilitzen i reciclen els materials. De fet, la incineració de residus és el darrer camí, juntament amb l´abocador, que
s´aconsella prendre en la gestió i tractament de residus que, contràriament, hauria de prioritzar el reciclatge i avançar envers
el residu zero.

Finalment, deixant de costat l´argumentació més tècnica, cal demanar-se quina imatge turística tendrà Mallorca quan sigui
coneguda com a centre de tractament de fems d´altres països. Precisament un territori insular, fràgil i singular, que més aviat
hauria de ser un model de qualitat paisatgística i ambiental que enfortís encara més l´atractiu turístic i la principal economia
de l´illa.

Avui dia, de cap manera la solució pot passar per replegar la petjada ecològica d´altres territoris „ja basta bé la pròpia„ per
satisfer l´economia d´una incineradora sobredimensionada. El camí necessàriament passa per revisar els contractes i
redimensionar les instal·lacions. Avançar cap a la reducció de residus, el màxim reciclatge i els cicles tancats de tractament.
L´objectiu no és la incineradora sinó el benestar i la salut pública.
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‘Or, fems i mirra’
 

(El dedic a Fernando Rubio, portaveu del PP al Consell la legislatura 2003-2007, la de Tirme i Can Domenge, que ahir dava
lliçons de gestió al DM): 

A Mallorca n’hi ha més de dos que pensen que “l’home més ric és el qui té els amics més poderosos”, potser no és casual
que la frase sigui de “El Padrí (III)”.

Avui, quan el PP ens vol convèncer del gran honor que comportaria ser el femer d’Europa,  no està de més recordar que fou
un govern PP-UM el que, en plena precampanya electoral 2007, modificà, per urgència, el contracte de gestió dels residus de
Mallorca, encomanant a Tirme, a dit, sense concurrència de cap casta, inversions per uns 400 milions d’euros (400 milions
d’euros a dit!), 325 dels quals per duplicar la incineradora; i allargant la concessió fins l’any 2041 (50 anys de monopoli).

Se’ns deia que, o construíem els forns d’immediat per cremar 700.000 tones, o venia l’apocalipsi. Però només en cremam
500.000, i això sense haver exhaurit alternatives per reduir l’enorme quantitat de residus que movem, o per reutilitzar i
reciclar. I és que la dreta no hi creu en el reciclatge, per això ha anat fent miques la sana tradició ancestral que sentia
repugnància per tudar res. Recordem que en els polèmics inicis de la incineradora, el PP havia inclòs una clàusula salvatge:
prohibia reciclar, ho prohibia!... Per què? Per fer més rendible la concessió. No està dit tot?

Però els despropòsits s’han de pagar... i Salom deia en campanya que baixaria la tarifa... Els comentaris me vessen.

Ara diuen que, per sortir-ne, Mallorca ha de convèncer Europa que ens enviï fems i turistes. No sona bé. Fins fa dos dies el
PP s’hi oposava amb fermesa, ara ho troba extraordinari: “ens paguen per cremar combustible” –ens diuen. Un combustible
net i coriós... però que l’amo s’estima més pagar fortunes a quedar-se’l devers ca seva... O els externs són bajoques o el
Govern se pensa que ho som els mallorquins.

Reparau que sempre trobam el PP embolicat en inversions on s’hi mouen molts i molts de doblers, amb guanys indecents:
dessaladores, palau de congressos, palma arena, metro, autopistes, classificacions urbanístiques... I ens hi embolica a tots, que
els hem de pagar durant segles. Havent-los de sofrir bravejant de bona gestió... 

Potser l’ecologisme no té els amics més poderosos, però el PP no compta amb l’enorme energia que genera tanta cremadura.
L’energia, la generositat, l’emoció i el sentiment, la riquesa humana que inundava dijous l’Auditòrium en l’acte per Salvar
Sa Ràpita és tot un compromís de plantar cara. I girar el calcetí.
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